

Dagsorden



Albertslund Kommune

- Forum:** Naturgruppen
Tid: 29/5-2024, 17.30-19.30
Sted: Mødested: **Egelundsparken nær SFO'en, Egeskoven**
- Medlemmer:** Arne Lie, formand (Friluftsrådets St. Vejleådal gruppe)
Katrine Søbye, næstformand (Natur & Ungdom)
Anne Wilms (Friluftsrådet)
Poul Evald Hansen (Danmarks Naturfredningsforening)
Klaus Lythans (Danmarks Naturfredningsforening)
Carsten Høyer (Dansk Ornitologisk Forening)
Simone Windfeldt-Schmidt (Naturstyrelsen)
Lars Clark (Grøn Hverdag)
Elisabeth Ellen Jensen (Stadion Parken)
Pernille Vesterlørkke (Lange Eng/Albertslund Verdensmålscenter)
Jens Thejsen (Hyldespjældet)
Gæst(er):
- Koordinator:** Jacob Ruskov-Nielsen (Albertslund kommune) **(fraværende pga. konference)**
- Referent:** Anne Wilms (eller andet medlem i Annes fravær)
Beslutningsreferat: koordinatoren

Dato: 29. januar 2020
Sags nr.: 01.05.12-A08-2-19
Sagsbehandler: JR

**BY, KULTUR, MILJØ &
BESKÆFTIGELSE**

Miljø & Teknik
Trafik & Natur

Albertslund Kommune
Nordmarks Allé 1
2620 Albertslund

mt@albertslund.dk
T 43 68 68 68



A. Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Bemærkninger til referatet fra forrige møde
3. Orientering fra formanden: **a)** cykeltur med NG i samarbejde med bl.a. HTK, Dansk Cyklistforbund og Friluftsrådet gennem dele af St. Vejleådal den 9. juni, **b)** Grøn dag Alb, **c)** KB-medlemmer som deltager i vores kommende møder, **d)** manglende overholdelse af lokalplaner i St. Vejleådal. **Jacob:** vi er usikre på, hvilken lokalplan der refereres til. Hvis det vedr. problematikken omkring pensionisthaverne bag Toftegården, er Byggesag i gang med at undersøge sagen.
4. Orientering fra forvaltningen: **a)** 1 mio. kr. fra Nordea-fonden til rewilding-projektet, **b)** alt myndighedsmæssigt fm. rewilding-projektet forventes færdigbehandlet engang efter sommerferien (noget af det ligger hos Miljøstyrelsen og Fredningsnævnet KBH og der kan derfor ikke sættes en dato på), **c)** dueholdet på Toftegården fjernes
5. Evaluering af bioblitz i Kongsholmparken (Katrine, Lars)
6. Indvinding af drikkevand i Vestskoven (Poul Evald & Arne)
7. Rewilding af Egelundsparken: hvilke forventninger er der til NG, samt hvilken tidshorizont planlægges efter (Pernille)
8. Okkerforurening i Kongsholmparken (klagesag til kommunen) (Arne). **Jacob:** Jan fortæller, at der kommer en mail, udarbejdet i samarbejde med vores rådgiver, til NG om dette snart.
9. Grønningen: hvordan involveres/bidrager NG? (Arne). **Jacob:** Nanna kontakter NG, så snart der er nyt. Kontakt evt. Nanna, da hun er projektleder.
10. St. Vejleå mere vand (Arne). **Jacob:** Da strækningen af åen alligevel skal omlægges i 2025/2026, giver det ikke mening at se på yderligere tilførsel af vand. Dette fordi åens kommende udformning muligvis kan komme til at sikre større vandmængder over hele året. Pt. ligger en del af vandet "gemt væk" i nogle meget dybe mudderhuller i åen og efter åens genslyngning, vil åen være blevet gjort en hel del lavere over hele profilet i Egelundsparken.
11. St. Vejleå i Egelundparken: hvordan/hvornår afvikles projektet med reetablering af St. Vejleå i Egelundparken med bl.a. en fast bund og gydebanker, samt sikre passagen under Roskildevej (Arne). **Jacob:** Samme svar som ovenfor.
12. St. Vejleå i Hyldagerparken, planer for at føre åen uden om bassin P samt en snoning af åen uden om bassin P fra Roskildevej ned til jernbanen (Arne). **Jacob:** Jan fortæller, at anlægget finder sted engang i efteråret 2024.
13. Udfladning af brinker i St. Vejleå nede i Kongsholmparken. **Jacob:** Jan fortæller, at anlægget finder sted engang i efteråret 2024.
14. Arne og Anders har tidligere talt om muligheden for en pulje for biodiversitet til borgerrettede projekter - er dette en realitet i 2024? Hvordan går det med de projekter vi har været med til at bevilge penge til? **Jacob:** det er ikke realistisk i 2024, idet langt de fleste ressourcer går til rewilding-projektet. Mht. de støttede borgerprojekter, er borgerne blevet informeret om, at de bare skulle gå i gang. Så snart de er færdige og har sendt diverse fakturaer til forvaltningen, kan deres penge udbetales.
15. Orientering fra gruppens medlemmer og foreninger
16. Eventuelt
17. Næste møde er d.29/5-24 (sommermødet)

2 timer / 16 punkter = ca. 7 minutter pr. punkt. Nogle punkter tager muligvis længere tid at komme igennem, så vær opmærksom på dette.